
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 71

от  заседание, състояло се на 24.09.2004 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: доц. д-р Лилия Райчева, доц. д-р Маргарита Пешева, Мария 
Стефанова,  проф.  Марко  Семов,  д-р  Райна  Николова,  Райчо  Райков,  Стефан 
Димитров, Тома Иванов, Юлиана Тончева. 
ОТСЪСТВАЛИ: няма. 

ДНЕВЕН РЕД:
1. Избор на генерален директор на БНТ.

Начало на   заседанието 13,00 часа,  водено от Райчо Райков,  Председател  на 
СЕМ, протоколист -  Михаела Йоргова.

ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”:

Райчо Райков откри заседанието и запозна присъстващите в залата журналисти 
с Решение на СЕМ № 15-00-141 от 23.09.2004 г., съгласно което СЕМ е решил 
след провеждане на събеседване с  тримата  допуснати кандидати до избор за 
генерален директор на БНТ, да премине към гласуване. (Решение № 15-00-141 
от 23.09.2004 г. е приложено към Протокол № 71). Райчо Райков се обърна към 
колегите си – членове на СЕМ, да изразят позицията си – дали след провеждане 
на събеседването с тримата кандидати за генерален директор считат, че Съветът 
може да пристъпи към избора, дали считат,  че процедурата е спазена и дали 
считат, че СЕМ има възможност да избере генерален директор.
Стефан  Димитров  счита,  че  СЕМ  е  спазил  процедурата  и  кандидатите  са 
минали “всички кръгове на ада” и Съветът може да пристъпи към гласуване. 
Проф. Марко Семов даде същия отговор на същия зададен от Председателя на 
СЕМ въпрос. 
Мария Стефанова счита, че има трима “достойни кандидати” и СЕМ може да 
пристъпи към избор.
Лилия  Райчева  смята,  че  Съветът  може да  пристъпи  към избор.  Счита,  че 
процедурата  по  избора  е  максимално  демократична:  концепциите  на 
кандидатите за генерален директор са били качени в интернет; проведени са две 
публични дискусии. Мисли, че СЕМ има достойният кандидат.
Тома Иванов е на мнение, че СЕМ може да избере генерален директор на БНТ, 
“дори повече от един”.
Юлиана  Тончева  отбеляза,  че  СЕМ  е  спазил  процедурата.  Смята,  че  този 
конкурс е протекъл при “сериозна откритост”.
Маргарита Пешева  е убедена, че процедурата е спазена. Конкурсът дотук е 
протекъл в атмосфера на публичност и прозрачност. Смята, че Съветът може да 
направи избор измежду кандидатите, явили се на този конкурс.
Райна  Николова  има  вътрешната  убеденост,  че  СЕМ  е  приел  една 
демократична и обективна процедура при спазването на различните етапи от 
нея, така както е постановил с решението си СЕМ. Убедена е, че има кандидат, 
за когото би гласувала. 
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Преди да направи изказването си,  Райчо Райков  зададе въпрос на д-р Райна 
Николова,  която  е  Председател  на  техническата  комисия  по  избора  и 
преброяването  на  гласовете:  дали  комисията  е  в  пълен  състав,  дали  са 
проверени материалите и дали СЕМ може да пристъпи към гласуване?
Райна  Николова  потвърди,  че  комисията  е  в  пълен  състав,  пликовете  и 
съдържанието на пликовете са проверени от всички членове на комисията. В тях 
съгласно решението на СЕМ съществуват три бюлетини, съдържащи името на 
тримата  кандидати.  Съгласно  решението  при  извършването  на  избор,  ако 
членът на СЕМ възнамерява да подкрепи определена кандидатура,  трябва да 
постави  само  една  единствена  бюлетина  в  плика,  а  ако  възнамерява  да  се 
въздържи – трябва да задържи трите бюлетини с имената на кандидатите в себе 
си, т.е. пликът трябва да е празен. 
След излагане на процедурата от Райна Николова  Райчо Райков  отбеляза, че 
също смята, че конкурсът е преминал (СЕМ вече е придобил известна рутина) в 
определена откритост,  яснота на правилата. До този момент е спазена цялата 
процедура. Също смята, както и колегите си, че Съветът може да премине към 
избор  и  че  има  кандидати,  от  които  може  да  бъде  избран  един  титулярен 
генерален  директор  на  БНТ.  Специално  за  журналистите  отбеляза,  че 
гласуването  е  тайно  съгласно  решението  на  СЕМ  от  23.09.2004  г.  и  се 
осъществява чрез бюлетина, поставена в празен плик, както е разяснила вече д-р 
Николова.
Райна Николова допълнително поясни, че в плика се поставя и лист – зелен на 
цвят, с оглед на това да не прозират пликовете при гласуването на членовете на 
СЕМ. Затова тя помоли колегите си, при гласуването да поставят зеления лист в 
плика.
Райчо  Райков  поясни  още,  че  Комисията  по  избора  и  преброяването  на 
гласовете  с  председател  д-р  Райна  Николова  отразява  резултатите  от 
гласуването в протокол. В случай, че нито един от кандидатите за генерален 
директор не бъде избран с необходимите пет гласа, се провежда второ заседание 
на  СЕМ  в  същия  ден,  на  същото  място  и  със  същия  дневен  ред  –  второ 
гласуване. До второто гласуване се допускат кандидатите, получили най-много 
или  равен  брой  гласове.  Ако  и  на  второто  заседание  отново  никой  от 
кандидатите  не  бъде  избран  с  необходимите  пет  гласа,  се  свиква  трето 
заседание на СЕМ – в същия ден, на същото място и при същия дневен ред. на 
третото  заседание  се  провежда  трито  гласуване,  до  което  се  допускат 
кандидатите,  събрали  най-много  или  равен  брой  гласове.  Ако  и  на  третото 
заседание  не  бъде  избран   генерален  директор  на  БНТ,  СЕМ  прекратява 
обявения конкурс. След направените разяснения по процедурата, Райчо Райков 
даде  думата  на  д-р  Николова,  като  председател  на  техническата  комисия  по 
провеждането на избора и преброяването на гласовете.
Райна Николова направи предложение, което Съветът прие, членовете на СЕМ 
да пристъпят  към гласуване в  следната  поредност:  1.  Стефан Димитров; 2. 
Марко Семов; 3. Мария Стефанова; 4. Лилия Райчева; 5. Райчо Райков; 6. 
Тома  Иванов;  7.  Юлиана  Тончева;  8.  Маргарита  Пешева;  9.  Райна 
Николова.

(В този ред членовете на СЕМ гласуваха в тъмната стаичка,  след което 
пускаха пликовете,  съдържащи техния глас,  в кутията,  проверена преди 
това  и  показана  на  присъстващите  журналисти  от  председателя  на 
комисията д-р Райна Николова).
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След  проведеното  гласуване  Райна  Николова  пристъпи  към  следващото 
действие  –  разбърка  кутията,  отвори  капака  и  започна  да  изважда  и  отваря 
пликовете, съдържащи гласуването на членовете на СЕМ, както следва: 
първи плик, от който извади бюлетина с името Уляна Пръмова; 

втори плик -  бюлетина с името на Уляна Пръмова; 

трети плик – празен; 

четвърти плик  - бюлетина с името на Росен Гинев; 

пети плик – бюлетина с името на  Уляна Пръмова; 

шести плик – празен; 

седми плик – бюлетина с името на Уляна Пръмова; 

осми плик – бюлетина с името на   Уляна Пръмова; 

девети плик – бюлетина с името на Найден Андреев.

Райна  Николова  обяви резултата  –  пет  гласа  “за”  Уляна  Пръмова,  два 
празни плика (въздържал се),     един глас “за” Росен Гинев, един глас “за”   
Найден Андреев.     

В  резултат  на  проведеното  гласуване  за    Генерален  директор  на  БНТ  бе   
избрана Уляна Пръмова.

Райчо Райков поздрави новоизбрания генерален директор на БНТ, г-жа Уляна 
Пръмова,  от името на  колегите  си и от свое  име.  Знае,  че ще й бъде много 
трудно, но винаги може да разчита на професионализма и на това, дотолкова, 
доколкото  може  по  закон  и  по  правомощия  да  помага  СЕМ  на  новото 
ръководство на БНТ в нейно лице. Райчо Райков припомни пред присъстващите 
журналисти, че все още остава въпроса с декларацията, направена от членовете 
на  УС,  които  са  заявили,  че  ще  предложат  своите  оставки  на  новоизбрания 
генерален директор. Г-н Райков вярва, че това са “сериозни и отговорни хора и 
са  направили  това  изявление  и  ще  постъпят  по  този  начин  в  интерес  на 
медията”,  а  право  на  г-жа  Пръмова  е  да  приеме  или  да  не  приеме  техните 
оставки  и  да  реши  с  кого  ще  работи.  Нека  г-жа  Пръмова  не  забравя,  че  е 
получила пет гласа на членове на Съвета и всички са ангажирани с този избор. 
Райчо Райков пожелава много успехи, много здрави нерви, като е убеден, че тя 
има нерви и успява да постига целите си, които са общи. Надява се, че с този 
избор  СЕМ  ще  помогне  БНТ  отново  да  върне  блясъка  си,  да  извоюва 
достойното място на обществена медия, нещо,  което и тримата кандидати за 
генерален  директор  са  визирали  в  своите  концепции,  но  като  че  ли  г-жа 
Пръмова е надделяла, след като е получила пет гласа. Райчо Райков се надява, 
че наистина БНТ ще стане обществена медия. 
Уляна Пръмова изказа благодарност на СЕМ, на останалите двама кандидати, 
както и на представителите на медиите. Тя също си пожелава здрави нерви и 
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много  разчита  на  подкрепата  на  хората  от  БНТ,  на  СЕМ  и  най-вече  –  на 
търпението на зрителите да дочакат да видят едни добри промени в БНТ.
Пожелавайки успех на Уляна Пръмова, Райчо Райков закри заседанието.

Приложени документи към Протокол № 71:

1.Решение на СЕМ № 15-00-141 от 23.09.2004 г.
2.Запечатан плик, съдържащ пликовете (запечатани и подпечатани с печата на 
СЕМ) с резултатите от проведеното гласуване на СЕМ за избор на генерален 
директор на БНТ.
3.  Протокол  на  техническа  комисия,  определена  с  Решение  №  15-00-141  от 
23.09.2004 г., подпечатан с печата на СЕМ.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Лилия Райчева Маргарита Пешева
 ........................ ......................

Мария Стефанова Марко Семов
....................... .......................

Райна Николова Стефан Димитров
 ....................... ....................... 

Тома Иванов              .................. ЮлианаТончева   .....................
Райчо Райков 
Председател 
   на СЕМ

   .....................
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